
 

MDG Rogaland 
Årsmøteprotokoll 2020 

22. februar 2020 11:00-16:30 
Det Grønne Huset - Nygata 15, 4003 Stavanger 

 
 
50 stemmeberettigede i lokalet ved møtets start. 
Gruppeleder på fylkestinget Alexander Rügert-Raustein ønsker velkommen. 
 
 
Sak 1: Konstituering av årsmøtet 

a. Godkjenning av møteinnkallelse 
Vedtak: Møteinnkallelse godkjennes 
b. Valg av ordstyrer, styrets innstilling: Jon Ola Syrstad 
Vedtak: Jon Ola Syrstad velges til ordstyrer 
c. Valg av referent, styrets innstilling: Eva Berge og Dag Andre Kvernstrøm 
Vedtak: Eva Berge og Dag Andre Kvernstrøm velges til referenter.  
d. Valg av to personer til å undertegne protokollen 
Vedtak: Alexander Rügert-Raustein og Svein Skjæveland velges til å undertegne 
protokollen 
e. Valg av tellekorps 
Vedtak: Jone Erland, Ingrid R. Kartveit og Rune Askeland velges til tellekorps  
f. Godkjenning av forretningsorden (Vedlegg 1) 
Vedtak: Forretningsorden godkjennes 
g. Godkjenning av dagsorden 

Endringsforslag (Daria Maria Johnsen): Sak 3 og sak 8 flyttes opp og behandles først  
Forslag vedtas  

 
Endringsforslag (Jon Torger H. Salte): Sak 4 flyttes til når valgkomiteens David Moen 
ankommer  
Forslag vedtas 
 
Vedtak: Dagsorden godkjennes med endringsforslagene over 
 
Forslag (Kristian T. Andersen): Alle medlemmer som har betalt kontingent får stemme- og 
talerett  
Forslag vedtas 
 
Sak 2: Årsmelding presenteres (vedlegg 2) 
Forslag (Ann-Karin Både): Stryke opplysninger rundt omstendigheter og prosess i anledning 
fylkesleders avgang. Årsmeldingen opplyser da kun at vedkommende trakk seg. 
Forslag vedtas 
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Sak 3: Regnskap og budsjett 
a. Regnskap 2019 presenteres (Vedlegg 3) 

Forslag til vedtak (Ann-Karin Både): Årsmøtet tar regnskapet til orientering. Godkjenning 
utsettes til behandling i ektraordinært årsmøte.  
Forslag faller 
 
F1: Regnskapet godkjennes som det er 
F2: Regnskaper godkjennes med forbehold 
F2 vedtas: Regnskaper godkjennes med forbehold 
 
Forslag (Ordstyrer): Årsmøtet stemmer over innkomne forslag til forbehold enkeltvis 
Forslag vedtas 
 
Forslag til vedtak (Ove Bråten): Fremtidige regnskap skal føres ift partilovens regelverk og 
være sjekket av intern revisor. 
Forslag vedtas 
 
Forslag til vedtak (Ove Bråten): Når regnskapet legges frem skal det være gjennomgått av 
ekstern revisor. 
Forslag vedtas 
 
Forslag til vedtak (Susanne Heart): Årsmøtet godkjenner årsregnskapet under forutsetning 
av at det i etterkant utarbeides en ny og mer regnskapsteknisk riktig fremstilling der postene 
er bedre spesifisert samt at balanseregnskap følger med. Godkjennes endelig av styret før 
innsending til Brønnøysund.  
Forslag vedtas 
 
Forslag til vedtak (Susanne Heart): Det utarbeides en valgkamp-rapport som viser 
disponering av midler og læring fra forrige valgkamp. Denne sendes deretter til behandling 
av det nye styret samt fylkestingsgruppen.  
Forslag vedtas 
 
Forslag til vedtak (Daria Maria Johnsen): Regnskap godkjennes med forbehold om at 
oversikt over total balanse og regnskap over valgkamp 2019 med konkret henvisning til hvor 
mye av egenkapitalen ble tatt ut, og nøyaktig hva midlene har blitt brukt til med evaluering 
ettersendes til alle medlemmer i Rogaland MDG. 
Forslag vedtas 
 
Tilleggsforslag (Daria Maria Johnsen): Etter et valgår, presenteres et eget regnskap for 
valgkampen med gjennomgang og evaluering fra valgkampleder. 
Forslag vedtas 
 
 

b. Budsjett 2020 presenteres (Vedlegg 4) 
Vedtak: Budsjett for 2020 vedtas 
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Sak 4: Valg av representanter til styret i MDG Rogaland 
Valgkomitéens innstilling til nytt styre:  
 

 

 
Styreleder og medlemmer stemmes over en og en.  
Varamedlemmer stemmes over en og en. 
Valgkomiteens innstilling vedtas ved akklamasjon. 
 
Forslag (Alexander Rügert-Raustein): Styret utvides med ett medlem 
Forslag vedtas  
 
Forslag (Alexander Rügert-Raustein): Styret utvides med Thorbjørg I. Kristjansdottir 
Forslag vedtas 
 
 
Sak 5: Valg av representanter til landsstyret (LS) 
 
Innstilte Landsstyreremedlemmer (Rogaland har 2 stk, en mann og en kvinne):  
 
Medlem: Alexander Rügert-Raustein 
Vara: Jan Erik Timm 
 
Medlem: Amalie Kivijärvi 
Vara: Thorbjørg I. Kristjansdottir 
 
F1: Benkeforslag (Ove Bråten): Ny fylkesleder Jan-Erik Timm velges til LS-representant, 
Alexander velges til vara.  
Forslag faller 
F2: Benkeforslag (Jone Erland): Jone Erland blir MDG Rogalands LS-representant. 
Forslag faller 
 
Etter skriftlig votering fikk Alexander Rügert-Raustein over halvparten av stemmene. 
Vedtak: Valgkomiteens innstilling vedtas 
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Sak 6: Valg av representanter til nominasjonskommite 
Komiteen skal sette opp en liste med Stortingskandidater fra MDG i Rogaland til valget i 
2021.   
 
Thomas Bendiksen innstilles som leder 

 

 
Vedtak: Valgkomiteens innstilling vedtas 
 
Benkeforslag (Thomas Bendiksen): Nominasjonskomiteen utvides med medlemmet Eline 
Vigre.  
Forslag vedtas 
 
Benkeforslag (Ella Kvam): Ella Kvam går inn i komiteen, Vårin Sinnes går ut. 
Forslag vedtas 
 
 
Sak 7: Valg av representanter til valgkomitéen (som skal innstille nytt styre og evt 
annet som fremgår av vedtektene til årsmøtet i 2021) 

Styrets innstilling til valgkomité 2020/21: 
Leder: David Moen 
Medlem: Jon Torger Hetland Salte 
Medlem: Signe Meling  

Vedtak: Styrets innstilling vedtas 
 
Protokolltilførsel fra sak 9 v. Jon Torger H. Salte: Dersom Thomas Bendiksen sitt forslag om 
vedtektsendring (vedlegg 6) blir vedteke skal valkomiteen utvidast med to personar. Styret 
kan innstilla.  
Vedtak: Protokolltilførsel vedtas 
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Sak 8: Valg av delegater til Landsmøtet 2019. 
 
Valg av nøkkel. Se foreslåtte nøkler og innspill til nøkler (vedlegg 5) 
Forslag (Ann-Karin Både): I forslag B, C, D og F ber forslagsstiller spesifikt om enkelte 
fordelinger av plasser, mens øvrige er uspesifisert. Det foreslås ikke øvrig fordeling. Det er 
uklart hvordan fordelingsnøkkel skal være ut over dette. 
Foreslår at forslagsstillere tydeliggjør dette før forslagene behandles/voteres over. 
 
Forslaget ble ikke fulgt opp direkte, men uklarhetene løste seg ila den videre saksgangen.  
 
Forslag B, C og D trekkes 
 
F1: Fylkesstyrets nøkkel vedtas 
F2: En av de innkomne forslagene til nøkkel vedtas 
F1 vedtas: Fylkesstyrets nøkkel 
 
Valg av kandidater/kommuner.  
F1: Endringsforslag til fylkesstyrets nøkkel (Ove Bråten): Suldal får Egersund sin plass.  
  
F2: Endringsforslag til fylkesstyrets nøkkel (Alexander Rügert-Raustein): Med bakgrunn i at 
Eigersund og Strand  ikkje kan stille med konkrete kandidater for å fylle nøkkel som er 
føreslått av fylkesstyret gis den eine av disse til Karmøy, det andre rykker GU opp frå 
obeservatør til delegat. Observatør GU går til lag som ikkje er tilgodesett/til 
Fylkestingsgruppa. 
 
F3: Endringsforslag til fylkesstyrets nøkkel (Daria Maria Johnsen): De to kommunene som 
ikke kan stille med delegater i den opprinnelige innstillingen, erstattes med 1 delegatplass til 
Stavanger (totalt 4), og en delegatplass til GU. GU sin observatørplass og Stavanger sin 
observatørplass fristilles til andre kommuner og fylkestingsgruppa. 
 
F2 vedtas: Karmøy og GU får plassene som i opprinnelig nøkkel var forbeholdt 
Eigersund og Strand 
 
Tilleggsforslag (Thomas Bendiksen): Det er en forutsetning at representanten fra GU er 
medlem av MDG.  
Forslag faller 
 
OBSERVATØRER 
Endringsforslag (Alexander Rügert-Raustein): GUs observatørplass frigjøres til Suldal.  
Forslag vedtas 
 
Endringsforslag (Daria Maria Johnsen): Stavanger og Sandnes sine observatør plasser 
flyttes opp, GU sin havner på tredjeplass og frigjøres til Suldal 
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Forslag vedtas 
 
Tilleggsforslag (Daria Maria Johnsen): Dersom en av de faste delegatene ikke kan møte til 
LM, rykker observatører inn som faste delegater i nummerert rekkefølge. 
Årsmøtet mener at dette er opplagt og at det er ivaretatt i vedtekter/retningslinjer. 
 
 
ROGLANDS DELEGASJON TIL LM 

1. Daria Maria Johnsen, Stavanger 
2. Thomas Bendiksen, Stavanger 
3. Håkon Fossmark, Stavanger 
4. Erlend Kristensen, Sandnes 
5. Frank Hendrikse, Haugesund 
6. Niklas Pannagel Grindvold, Karmøy 
7. Thorbjørg I. Kristjansdottir, Klepp 
8. Øyvind Hadland, Gjesdal 
9. Alexander Rügert-Raustein, Randaberg, fylkestinget 
10. Maja Danielsen Rørvik, Tysvær/Grønn Ungdom 
11. Peter Struhers, Vindafjord/Grønn Ungdom 
12. Ella Kvam, Stavanger/Grønn Ungdom 

 
 
OBSERVATØRER 

1. Rune Askeland, Stavanger 
2. Åsta Vaaland Veen, Sandnes 
3. Bernd Elmies, Suldal 

 
 
Sak 9: Innkomne saker  
 

Innkomne saker 1: FORSLAG TIL VEDTEKTSENDRINGER (vedlegg 6 A, B og C) 
 
Vedtak: Årsmøtet behandler forslag til vedtektsendringer 
 

A Forslag fra Stavanger MDG om endringer i §4d og §4g 
Endringsforslag (Alexander Rügert-Raustein): Det skal vere et kriterium at LM-delegasjon 
skal vere balansert mellom folkevalde og «menige medlemmer» etter same fordeling som 
kjønnsfordeling dvs maks 60% av ein «type».  
Forslag faller 
 
Endringsforslag: Representantene velges ut fra en målsetting om å sette sammen en bred, 
motivert, og helhetlig representasjon i delegasjonen til LM basert på følgende kriterier i 
prioritert rekkefølge.  
Forslag vedtas 
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Endringsforslag (A. R-Raustein): “I prioritert rekkefølge” strykes. 
Forslag vedtas 
 
Endringsforslag (Ann-Karin Både): Stryke “erfaring” som kriterium. 
Forslag faller 
 
Endringsforslag (Alexander Rügert-Raustein): Nytt kriterium. Motivasjon og vilje 
Forslag trekkes 
 
Saksopplysning (Ove Bråten): Vedtektsendring ang. stiftelsesdato i vedtektene. 
Stiftelsesdato endres til 22.05.1989.  
 
Vedtak: Årsmøtet vedtar vedtektstendringene med vedtatte endringsforslag.  
 
 

B Forslag fra fylkesstyret om endringer i §4h 
Forslag vedtas 
 

C Forslag fra fylkesstyret v. Alexander Rügert-Raustein om en NY §4i: 
Forslag vedtas 
 
Innkomne saker 2: FORSLAG OM Å OPPRETTE UTVALG FOR UTREDNING AV 
FYLKESLEDERROLLEN I ROGLAND (vedlegg 7) 
Vedtak: Saken oversendes fylkesstyret for videre behandling. 
 
Innkomne saker 3: RESOLUSJONER (vedlegg 8) 

- Fra Rune H. Rosnes, Stavanger: 5 resolusjoner (vedlegg 8 A, B, C, D, E) 
- Fra Alexander Rügert-Raustein: 1 Resolusjon (Vedlegg 8 F) 

Vedtak: Innkomne resolusjonsforslag oversendes fylkesstyret for videre behandling. 
 
 
Møtet heves 17.40 
 
 
 
 
Svein Skjæveland Alexander Rügert-Raustein 
 
 
Dato: Dato: 
 
 
 
……………………………………………... ……………………………………………... 
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VEDLEGG 1 
 
STYRETS INNSTILLING TIL FORRETNINGSORDEN 
 
Generelt 
§1 Formalia 
Forretningsordenen regulerer årsmøtet 2020 og er underlagt vedtektene. Dersom det er 
uoverensstemmelser mellom forretningsordenen og vedtektene, er vedtektene styrende. 
Forretningsordenen vedtas med alminnelig flertall og kan endres med ⅔ flertall. 
Årsmøtet skal vedta dagsorden. Dagsorden regulerer rekkefølge og omtrentlig tidsbruk for 
saksbehandlingen på årsmøtet. Dagsorden vedtas med alminnelig flertall, og kan endres 
med alminnelig 
flertall. 
 
§2 Opptreden på årsmøtet 
På årsmøtet skal medlemmene opptre med respekt for hverandre og årsmøtet, på en måte 
som best mulig bidrar til at årsmøtet fatter avgjørelser på en saklig og korrekt måte. 
Personangrep og usaklige kommentarer skal påtales av ordstyrer, og ved gjentatte eller 
grove tilfeller skal taleren beordres ned fra talerstolen. Utilbørlig påvirkning av salen (jubling, 
buing, plakater, signaler osv.) er forbudt. Ved grove tilfeller skal medlemmet som utfører 
dette bortvises fra salen. 
 
Saksgang og konstituering 
§3 Oppstart av møtet 
Årsmøtet velger ordstyrer, tellekorps, protokollundertegnere og referent etter innstilling fra 
lokallagsstyret. Deretter behandles forretningsorden og dagsorden. 
 
§4 Ordstyrerens fullmakter 
Ordstyrer skal foreslå tilpasninger til dagsorden, forretningsorden, taletid, voteringsorden o.l. 
for å sikre en forsvarlig demokratisk behandling av årsmøtets saker. Ordstyrer skal påtale 
upassende oppførsel på årsmøtet. Ordstyrer gis fullmakt til å foreta mindre endringer i 
dagsorden (tidsbruk på saker, setting av strek for innlegg, pauser m.m.). 
Endringer som innebærer at rekkefølgen på saker endres i forhold til den vedtatte dagsorden 
skal voteres over. Ordstyrer gis fullmakt til å innstille på voteringsorden i alle saker. 
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§5 Referenter og protokoll 
Det velges minst en referent til å føre årsmøtets protokoll. Det skal til enhver tid være en 
referent som fører protokollen. Protokollen skal inneholde hvilke saker som blir behandlet, 
hvem som hadde ordet, alle forslag og alle voteringer. Der det blir tatt opptelling skal 
stemmetallene føres i protokollen, unntatt ved personvalg. Dersom alle kandidatene 
samtykker, kan stemmetallene fra et personvalg føres i protokollen. Kandidatene har til en 
hver tid innsyn i stemmetallene. 
 
Årsmøtet velger to protokollunderskrivere etter innstilling fra lokallagsstyret 
 
Debatter 
§6 Innlegg 
Medlemmene ber om ordet til innlegg ved å holde opp en finger foran skiltet. Innlegg er på to 
minutter. Medlemmene ber om replikk ved å holde opp to fingre foran skiltet. Replikk er inntil 
ett minutt. Ordstyrer skal prioritere førstegangs talende, og kan endre rekkefølgen på 
talelisten for å skape en bedre kjønnsbalanse. Et medlem kan ikke tegne seg mer enn to 
ganger til den samme debatten. 
 
Dersom en taler ikke respekterer taletiden skal ordstyrer påtale dette, og om nødvendig 
kutte lyden på mikrofonen dersom dette er teknisk mulig. Hver taler skal gis beskjed fra 
ordstyrerbordet når det er 30 sekunder igjen av taletiden. Alle innlegg skal holdes fra 
talerstolen, og neste taler bes holde seg klar ved talerstolen for å spare tid. 
 
§7 Saksinnledninger 
Til hver sak gis det anledning til en innledning fra saksforbereder på inntil 10 minutter, med 
mindre noe annet er bestemt i dagsorden. 
 
§8 Voteringsorden,møteregler, dagsorden, saksopplysninger 
Medlemmer som ønsker å tegne seg til voteringsorden og dagsorden må levere inn en 
skriftlig beskjed til ordstyrerbordet hvor de angir hvorfor de ønsker å ta ordet eller hva 
forslaget går ut på. Dersom ordstyrerbordet godkjenner det, får vedkommende en taletid på 
maks 30 sekunder. Det er ikke anledning til å komme med saksopplysninger, dette må tas i 
debatten. Det er ikke anledning til å ta ordet på dagsorden eller møteregler for å forklare 
intensjonen eller fremme et forslag. 
 
Forslag og voteringer 
§9 –Forslag 
Alle forslag skal fremmes skriftlig. Forslagsstiller skal underskrive forslaget. 
 
§10 – Avstemninger 
Under avstemninger holdes dørene lukket. Ingen kan forlate eller komme inn i salen før 
stemmegivningen er avsluttet. 
Avstemning foregår ved at skiltene rekkes opp når ordstyrer sier at det stemmes. 
Personvalg avholdes skriftlig dersom det er mer enn en kandidat til et verv, eller dersom en 
representant krever det. 
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§11 Valg 
Til verv hvor det kun skal velges en person følges følgende rutine: 
 
1. Ordstyrer spør om det finnes andre kandidater. Dersom det gjør det: 
a) Forslagsstiller for hver øvrig kandidat holder en redegjørelse for sin kandidat, 
valgkomitéen redegjør 
for sin innstilling av kandidaten. 
b) Hver kandidat holder valgtale. 
c) Det gis anledning til to støttetalere med to minutters taletid per kandidat. 
 
2. Dersom det finnes flere kandidater, eller dersom noen krever det, skal det avholdes 
skriftlig valg. 
 
Følgende rutiner gjelder i skriftlig valg: 
a) Det deles ut stemmesedler til hvert stemmeberettiget medlem som så fylles ut og samles 
inn. 
Opptellingen gjøres av tellekorpset. En representant for hver av kandidatene kan overvåke 
opptellingen. 
b) Dersom en kandidat har fått mer enn halvparten av stemmene, utenom forkastede og 
blanke stemmer, er den valgt. 
c) Dersom det ikke finnes en som har mer enn halvparten av stemmene, tas kandidaten med 
færrest stemmer ut av valget og man fortsetter fra steg 2ad. 
Dersom det oppstår stemmelikhet, avholdes det nytt valg. Ved fortsatt stemmelikhet trekkes 
det lodd. 
 
3. Dersom det ikke finnes andre kandidater eller kreves skriftlig votering, er den innstilte 
valgt ved akklamasjon. 
 
4. Stemmetall ved personvalg skal føres inn i referatet og leses opp høyt av ordstyrer. 
 
Diverse 
§12 – Rusmidler og forstyrrende atferd 
Det er ikke tillatt å nyte alkoholholdige drikkevarer under årsmøtet. Berusede personer vises 
bort fra årsmøtet. Personer som forstyrrer årsmøtet eller ved gjentatte anledninger oppfører 
seg ufint overfor andre medlemmer, gjester, eller observatører vil bli bortvist. 
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VEDLEGG 2  
 

ÅRSMELDING MDG Rogaland 2019/2020 
 

STYRET 

Styret har i perioden 2018/19 bestått av: 

Leder: Rita Veland (Stavanger) 

Nestleder: Jone Erland (Klepp) 

Kasserer: Pål Zazzera Johansen (Stavanger) 

Styremedlem: Alexander Rügert-Raustein (Randaberg) 

Styremedlem: Yvonne E. Lien (Haugesund) 

Styremedlem: John Sverre Rønnevik (Haugesund) 

GUs representant: Laura Montiel/Marie Tjelta (GU oppnevner sin egen representant på 

GUs årsmøte om høsten) 

 

Vararepresentanter: Thorbjørg I. Kristjansdottir (Klepp), Cecilie L. Ree (Sola), Heine Vihovde 

Vestvik (Haugesund) 

 

 
LANDSSTYRET 
Styreleder Rita Veland og nestleder Jone Erland har vært Rogalands faste representanter i 

Landsstyret (LS). 

 
 
VALGKOMITE 
Valgkomiteen har bestått av David Moen (Sola), Jon Torger H. Salte (Time) og den ble 

supplert med Signe Meling (Tysvær) i november. De har i vinter jobbet med å innstille nytt 

styre og nominasjonskomite. (Nominasjonskomiteen skal sette opp en Rogalands-liste med 

MDGs beste folk til Stortingsvalget i 2021.) Valgkomiteen har underveis meldt at det har 

vært mange gode folk å velge mellom, hvilket vitner om at organisasjonen er på rett spor, 

etter mange år hvor det har gått trått å rekruttere. 
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ANSATT 
I 2019 har Eva Berge jobbet som fylkessekretær i 50% stilling, og hun har vært ansatt lokalt. 

Etter ønsker fra fylkesstyret, sentralleddet og den ansatte selv, er arbeidsgiveransvaret for 

stillingen overført sentralleddet. Stillingen er slått sammen med sekretærstillingen for 

Stavangerlaget, slik at Rogaland/Stavanger nå har en fast ansatt i 80% stilling. Stillingen 

innebærer per i dag håndtering av lagets økonomi i det daglige, kommunikasjon og 

formidling av det som skjer sentralt, oppfølging av folkevalgte- og lokallag, bistand til 

arrangementer lokalt og sentralt, saksgang rundt møter, medlemsoppfølging og 

administrasjon av lokalene våre “Det grønne huset”. 

 

STYRETS FOKUS 
Styrets fokus i 2019 har vært  

- Valgkamp: Herunder aksjoner, debatter, ferdigstilling, design og trykking av program, 

ansatt medierådgiver, ansatt SoMe-rådgiver, ansatt VK-medarbeider til oppfølging av 

lokallag, samarbeid med Stavangerlaget. 

- Oppfølging av lokallag før, gjennom og etter valgkampen. Her ønsker styret å bli 

bedre, men opplever samtidig at lokallagene står ganske godt på egne ben. 

- Oppfølging av folkevalgte før under og etter valgkampen. Her har styret også 

potensiale. Av ting vi fikk gjort, kan nevnes mobilisering av rekordmange topp- 

kandidater til folkevalgtsamling i Oslo i mai (15 stk). Styret finansierte reise og 

opphold. Til folkevalgtsamlingen januar 2020 betalte styret full pakke for folkevalgte 

fra nye lokallag, og 50% for folkevalgte fra etablerte lokallag (16 stk).  

- Folkevalgtsamling. En helg i november samlet vi 25 politikere og tillitsvalgte på øya 

Røvær utenfor Haugesund.  

- Involvering av styret i det politiske og organisatoriske arbeidet som foregår i 

Landsstyret. I høst ble det første LS-forberedende styremøtet avholdt. Det er et 

ønske og en anbefaling til det neste styret at involveringen av styret i LS-sakene 

fortsetter.  

 

 

MEDLEMSFAKTA 

31.12.18: 482 medlemmer 

31.12.19: 642 medlemmer 

Økning på 160. 
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240 personer meldte seg inn i MDG Rogaland i løpet av 2019. 80 har ikke betalt kontigent 

eller meldt seg ut i 2019.  

 

DET GRØNNE HUSET 
Det grønne huset samler fylkeslag, Stavangerlag og GU. Det fungerer bra som kontor, også 

under valgkampen, og som lokaler for ulike typer medlemsarrangement. Og det er et rimleig 

lokale. Imidlertid er det ikke universelt utformet, og utilgjengelig for noen. Fylkesstyret holder 

muligheten åpen for å flytte. Minuset er at vi neppe finner så anvendelige lokaler til samme 

pris, og at følgen kan være lavere aktivitetsnivå.  

 

POLITISK AKTIVITET I FYLKET 

Etter en god valgkamp fikk vi i høst inn tre politikere på fylkestinget og 21 folkevalgte rundt 

om i kommunene. MDG sitter i posisjon på fylkestinget, i Stavanger, i Haugesund, i Time, i 

Klepp og i Hjelmeland. Vi fikk inn folkevalgte i de fleste kommunene hvor vi stilte lister, men i 

Egersund og Tysvær fikk vi dessverre ikke inn noen representanter. Her skal vi satse mer 

krutt i 2023.  

 

Oversikt folkevalgte 2019-2023 og lokallagsledere 2019/20 
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AKTIVITET STYRET 
 

FYLKESSTYREMØTER  

Det er avholdt syv ordinære styremøter i perioden (23.4, 21.5, 11.6, 13.8, 24.9, 29.10, 19.11 

(LS-forberedende), 15.1), samt et ekstraordinært møte 6.2 ifm styreleder Rita Velands 

utmelding og forberedelser til årsmøte.  

 

VALGKAMP 

Under valgkampen var det hyppige møter i valgkamputvalget (VKU), hvor tre av fylkesstyrets 

representanter (Alexander Rügert-Raustein, Rita Veland, Jone Erland) samt topp tre på 

fylkeslista (Alexander Rügert- Raustein, Susanne Heart, Erlend Kristensen) og 

fylkessekretær Eva Berge var med. 
 
MEDLEMSMØTER OG SAMLINGER 2019/2020 

23. mars ÅRSMØTE. Med valg av nytt styre og valgkomite 

13. april PROGRAMMØTE 

4.-5 mai TOPPKANDIDATSAMLING I OSLO. Rogaland på plass med 16 folkevalgte. 

Fylkessyret dekket turen. 

19. mai MINI-LM. Landsmøteforberedelser 

24.-26. mai LM. Rogaland på plass med 13 delegater og to observatører. 

Fylkesstyret/sentralt dekket turen. 

Juni, juli, august, september: Valgkamputvalget/Valgkamp 

7. nov TEMAKVELD. Karbonfangst - og lagring 

15.-17. nov MDG-samling på Røvær/Haugesund for folke- og tillitsvalgte.  

 

2020 

3.-5. januar FOLKEVALGTSAMLING i Oslo. Styret gikk aktivt inn for at også tillitsvalgte 

skulle reise og dekket ½ av omkostninger for alle. 

22. februar ÅRSMØTE. Valg av nytt styre og nominasjnskomite. 

 

 
FYLKESLEDER TRAKK SEG I JANUAR 2020 
Søndag 26.01.20 meldte Rita Veland at hun trakk seg som fylkesleder.  
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ANBEFALINGER TIL STYRET SOM TAR OVER 

- At hvert styremedlem har egne, konkrete ansvarsområder 

- Tett samarbeid mellom styreleder og fylkessekretær  

- Følge opp nasjonal strategi frem mot valget 2021=husbesøk/dørbank 

- Legge til rette for gode forberedelser for LM-delegatene. 

- Fokus på ryddig og åpen nominasjonsprosess 

- Fokus på å involvere styret i politikk. LS-saker og fylkespolitikk. 

- Skape engasjement og involvering i programprosessen i lokallag og blant 

medlemmer. 

- Fast samling for folke- og tillitsvalgte på Røvær. 

 

 

På vegne av fylkesstyret 2019/20 

Fylkessekretær  

Eva Berge 
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VEDLEGG 3 
Resultatrapport Rogaland MDG 2019 

 

Regnskapskonto 2019 

2018 

Periode Endring 

Driftsresultat 

Driftsinntekter  

Salgsinntekter  

3121 Viderefakturering uten mva 8044  8044 

3200 Salgsinntekt, utenfor 
avgiftsområdet 

 10000 −10000 

Salgsinntekter 8044 10000 −1956 

Annen driftsinntekt  

3440 Spesielt offentlig tilskudd for 
tjeneste 

288044  288044 

3450 Gruppetilsudd fylkestingsgruppa 373608  373608 

3620 Annen leieinntekt 4000  4000 

3900 Annen driftsrelatert inntekt 11986  11986 

3901 Tilskudd Rogaland 
Fylkeskommune 

   

3940 Gave og- kontingentandel 227618  227618 

Annen driftsinntekt 905255  905255 

Driftsinntekter 913299 10000 903299 

Driftskostnader  

Lønnskostnad  

5000 Lønn til ansatte 15000  15000 

5120 Honorar under 10,000 kr u/fp 
u/skatt 

31500  31500 

5901 Gave til ansatte, ikke 
fradragsberettiget 

1000  1000 

Lønnskostnad 47500  47500 

Annen driftskostnad  

6300 Leie lokale 115203  115203 

6340 Lys, varme    

6420 Leie datasystemer 6570  6570 
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6790 Annen fremmed tjeneste 456658  456658 

6791 Fylkessekretær 117855 36962 80893 

6792 Honorar 
Kommunikasjonsrådgiver 

10000  10000 

6860 Møte, kurs, oppdatering o.l. 14850  14850 

6865 Møter – møtemat / bevertning 12217 3190 9027 

6867 Møter – deltakeravgift 
enkeltpersoner 

108985  108985 

6920 Internett    

7140 Reisekostnad, ikke 
oppgavepliktig 

31802  31802 

7145 Overnatting 2400  2400 

7190 Annen kostnadsgodtgjørelse 525  525 

7320 Reklamekostnad 42253  42253 

7322 Trykket Matriell 6750  6750 

7355 Deltakeravgift Eksterne 
arrangement 

1688  1688 

7430 Gave, ikke fradragsberettiget 2500  2500 

7482 Støtte lokallag og 
sideorganisasjoner 

70449  70449 

7486 Gave- og kontingentandel til 
lokallag 

140050  140050 

7700 Styre- og 
bedriftsforsamlingsmøter 

   

7770 Bank og kortgebyrer 1183  1183 

Annen driftskostnad 1141939 40152 1101787 

Driftskostnader 1189439 40152 1149287 

Driftsresultat −276139 −30152 −245987 

Finansinntekter og finanskostnader 

Finansinntekter  

Annen finansinntekt  

8050 Annen renteinntekt 386  386 

Annen finansinntekt 386  386 

Finansinntekter 386  386 

Netto finansresultat 386  386 

Ordinært resultat før skattekostnad −275753 −30152 −245601 

Ordinært resultat −275753 −30152 −245601 

Årsresultat −275753 −30152 −245601 
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VEDLEGG 4  
Budsjett Rogaland MDG 2019 
 

 2019 2020 2021 2022 2023 

Rogaland MDG  Forslag Skisse Skisse Skisse 

      

Sum inntekter 0 890 000 940 000 910 000 960 000 

Statlig støtte etter partiloven  362 000 362 000 362 000 362 000 

Kommunal / fylkeskommunal 
partistøtte      

Inntekter 
forretningsvirksomhet  12 000 12 000 12 000 12 000 

Andre inntekter      

Bidrag privatpersoner og 
foretak      

Bidrag fra andre 
organisasjoner (f.eks 
fylkeslag)  400 000 410 000 420 000 430 000 

Kontingent- og gaveandel  112 000 156 000 112 000 156 000 

Annen overføring fra partiledd      

      

      

Sum kostnader 0 630 000 

1 470 
000 630 000 

1 320 
000 

      

Drift 0 160 000 160 000 160 000 160 000 

Bemanning drift  19 500 19 500 19 500 19 500 

Husleie, kontor, regnskap, o.l. 
(fast)  140 000 140 000 140 000 140 000 

Andre kostnader/uforutsett  10 000 10 000 10 000 10 000 

      

Kommunikasjon og 
valgkamp 0 0 800 000 0 655 000 
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Bemanning kommunikasjon   40 000  40 000 

Ekstra bemanning valgkamp / 
frikjøp listekandidater   115 000  115 000 

Valgkampkontor      

Markedsføring (luft)      

Åpne møter, dørbank, arr. 
(bakke)      

Annet valgkamp   645 000  500 000 

      

Org og møter 0 415 000 430 000 415 000 430 000 

Bemanning organisasjon  324 000 324 000 324 000 324 000 

Styremøter & 
representantskap      

Årsmøte & nominasjonsmøte  2 500 2 500 2 500 2 500 

Landsmøte  23 000 23 000 23 000 23 000 

Seminar, skolering, 
folkevalgsamling og annet  65 000 80 000 65 000 80 000 

Komiteer      

      

Lokallag og andre 0 56 000 78 000 56 000 78 000 

Gave- og kontingentandel ½ 
lokallag  56 000 78 000 56 000 78 000 

Støtte lokallag og 
sideorganisasjoner      

Utlegg andre      

Utlegg fylkestingsgruppa      

      

      

Årsresultat 0 260 000 

−530 
000 280 000 

−360 
000 

      

Egenkapital 01.01  400 188 660 000 130 000 410 000 

Egenkapital 31.12 400 188 660 000 130 000 410 000 50 000 
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VEDLEGG 5 
VALG AV LM-DELEGATER / NØKLER 
 
INNKOMNE FORSLAG TIL LM-DELEGATER 
 
SULDAL 
Bernd Elmies 
Bakgrunn: Folkevalgt i kommunestyret, styremedlem lokallaget. Folkevalgt i kommunestyret, 
styremedlem lokallaget 
 
Begrunnelse:  Delegat for Suldal lokallag 
 
 
SOLA 
Ingrid Reiersen Kartveit 
Bakgrunn: 1. vara til kommunestyret for MDG Sola og er nestleder i lokallaget 
Kompetanse/erfaring: Helse 
 
Begrunnelse: Ønsker å bidra med kompetanse på helse 
 
 
TIME 
Jon Torger Hetland Salte 
Bakgrunn: Folkevalgt kommunestyremedlem) samt styremedlem i lokallaget. Lang erfaring 
med politisk engasjement og brenner for grønn politikk  
Begrunnnelse: Lang erfaring med politisk engasjement og brenner for grønn politikk 
 
 
GJESDAL 
Øyvind Hadland  
Bakgrunn: Lokallagsleder. Vara til kommunestyret og hovedutvalg. Kan samferdsel. 
Landbruk. Skole og utdanning. Menneskesyn og etikk (fagområde) 
Begrunnelse: Øyvind er kunnskapsrik, ambisiøs og initiativrik politiker fra distriktet som har 
erfaring fra byggebransjen, organisasjonsliv/idrett og forskning. Er god kommunikator. 
 
 
HAUGESUND  
1. Frank Hendrikse  
Bakgrunn: Maritim næring (næringsliv generelt), samferdsel, energy transition  
Begrunnelse: Frank er engasjert, har solid erfaring fra shipping-bransjen og er et grønt 
forbilde i næringslivet. 
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2. Susann Hæstad 
 
3. GU-representant fra Haugesund 
 
4. Kari-Marie Høyvik Holmstrøm 
Bakgrunn: Folkevalgt, medlem kommunens kontrollutvalget, styremedlem (kasserer)  
Kunnskap innen energi, miljø, mat, dyrevelferd, psykisk helse  
Begrunnelse: Ønsker å bidra med kompetanse og erfaring 
NB! Kan ikke delta hele LM-helgen. 
 
 
 
SANDNES 
1. Erlend Kristensen 
Bakgrunn: Folkevalgt i bystyret og på fylkestinget, leder av kommunestyregruppa + medlem 
av formannskapet 
 
Begrunnelse: Styret i Sandnes MDG mener kandidaten er svært godt egnet som delegat til 
Landsmøtet 2020. 
 
 
2. Åsta Vaaland Veen 
Bakgrunn: Folkevalgt, medlem i utvalg for miljø og tekniske saker, medlem av utvalg for by- 
og samfunnsutvikling, varamedlem i områdeutvalg sentrum, styremedlem i Sandnes 
tomteselskap 
 
Begrunnelse: Styret i Sandnes MDG mener at kandidaten er svært godt egnet til å delta som 
delegat på Landsmøtet 2020. 
 
 
3. Andreas Nordang Uhre 
Bakgrunn: Folkevalgt, medlem av kommuneplanutvalget, delegat til KS fylkesmøtet, medlem 
i representantskapet i Jæren Friluftsråd  
 
Begrunnelse: Styret i Sandnes MDG mener at kandidaten vil være svært godt egnet som 
delegat til Landsmøtet 2020. 
 
 
4. Hege Karin Omland 
Bakgrunn: Styreleder, 4. vararepresentant i kommunestyret, varamedlem i områdeutvalg 
sør. Jobber som lektor i videregående skole og har kompetanse innenfor 
oppvekst/utdanning.  
Begrunnelse: Nyvalgt leder som vil ha utbytte av å være observatør på Landsmøtet for å bli 
kjent med de demokratiske prosessene i partiet. Styret i Sandnes MDG mener at kandidaten 
gjennom å være observatør på Landsmøtet, vil kunne tilegne seg kunnskap som kan komme 
lokallaget til gode. 
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5. Alexandra Gjerdrum  
Bakgrunn: Styremedlem, 2. vararepresentant i kommunestyret, medlem av områdeutvalg 
nord, representant i bedriftsforsamlingen i Lyse AS, vararepresentant styret i Figgjohuset og 
Fjellstyret  
 
Begrunnelse: Styret i Sandnes MDG mener at kandidaten vil være svært godt egnet som 
delegat på Landsmøtet 2020. 
 
 
6. Sindre Smistad  
Bakgrunn: Styremedlem (kasserer)  
 
Begrunnelse: Styret i Sandnes MDG mener at kandidaten gjennom å delta som observatør 
på Landsmøtet vil kunne få kunnskap som lokallaget vil dra nytte av.  
 
 
GRØNN UNGDOM 
Ella Sidsel Svendsen Kvam, Stavanger 
Bakgrunn: Styremedlem i Grønn Ungdom Rogaland, sitter i styret til både GU Rogaland og 
MDG Stavanger. Har tidligere deltatt på GULM , der jeg var på talerstolen flere ganger , og 
fremmet forslag.  
 
Begrunnelse: Jeg mener jeg bør få delegat til MDGLM, da det er meget viktig at de unge 
grønne også blir representert , og får være å ta beslutninger på et så viktig og 
grunnleggende møte. Jeg mener det er viktig å fremme et større aldersperspektiv , og at de 
yngre også får en stemme. Jeg er utrolig engasjert i saken , og da jeg er såpass ung, og 
kommer til å være med å drive lokallag i Stavanger/Rogaland i flere år fremover , er det 
viktig at jeg får kunnskap og inspirasjon jeg kan formidle videre her. 
 
 
KLEPP 
1. Thorbjørg Isafold Kristjansdottir  
Bakgrunn: Folkevalgt, gruppeleiar og styremedlem. Kultur, kulturvern, landbruk,  integrering, 
fleirkulturelt arbeid.  
 
Begrunnelse: Ho er den beste. Erfaren politiker med eit bredt kunnskapsgrunnlag og stor 
kapasitet.  
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TYSVÆR/GRØNN UNGDOM 
1. Maja Danielsen Rørvik  
Bakgrunn: Jeg har vært aktiv i Natur og Ungdom, stilt opp på klimastreiker, skrevet under 
kampanjer, endret livsstilen og meldt meg inn i Grønn Ungdom.  
 
Begrunnelse: Jeg har alltid brydd meg om menneskerettigheter, dyrevelferd og klima før jeg 
selv visste helt klart hva politikk var. Når jeg ble gammel nok til å gjøre selvstendig research, 
meldte jeg meg inn i natur og ungdom. Etter engasjement der med mange klimastreiker og 
mye lærdom, møtte jeg på inspirerende mennesker fra Grønn Ungdom, og da fant jeg ut at 
dette var det rette for meg. Her kan jeg bidra enda mer med mitt engasjement og min 
motivasjon. Jeg har troen på at hvis vi alle forandrer i hvert fall litt på livsstilen vår, så er det 
mye bedre enn å ikke gjøre noe som helst, og jeg vil gjerne være her for å inspirere andre til 
å ta bedre valg og leve mer klimavennlig, slik som andre har inspirert meg oppover tidene.  
 
 
VINDAFJORD 
1. Peter Struthers  
Bakgrunn: Ressursperson og medlem. Kan mye om regenerativt landbruk, permakultur og 
jord og beite. Utdannelse som Environmental Geoscientist. 
 
Begrunnelse: Han er veldig engasjert og kunnskapsrik innen regenerativt naturvern.  
 
 
RANDABERG/FYLKESTINGET 
1. Alexander Rügert-Raustein 
Bakgrunn: Folkevald i kommunestyret og på fylkestinget, styremedlem i kommunen og i fylkesstyret, 
kan mye om Samferdsel, jordbruk 
 
Begrunnelse: Kandidaten er leder for samferdselsutvalget i Rogaland fylket og jobber med 
saksfeltet samferdsel på heltid. Når det gjelder jordbruket er kandidaten utdanna 
øko-agronom med 13 års praktisk erfaring fra gardsdrift. 
Kandidaten har både et overordnet  
 
 
STAVANGER 
1. Daria Maria Johnsen  
Bakgrunn: Vært med på LM 4 ganger, 1 gang som delegasjonaleder. Er gruppeleder og 
kommunalråd i Stavanger, og vært med i i politikken siden 2015. Har bidratt til vårt nasjonale 
partiprogram ved flere anledninger, både alene og gjennom Integreringsutvalget, samt 
arbeidet med våre nasjonale etiske retningslinjer og vedtekter i Demokratiutvalget. Sitter for 
andre året i Sentralstyret og er nasjonal Oppvekstpolitisk talsperson. Politiske 
kompetansefelt: klima/miljø, oppvekst og utdanning, rus og psykisk helse, asyl og 
integrering.  
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Begrunnelse: Som en erfaren, kompetent og aktiv politiker i posisjon i Stavanger ønsker jeg 
sterkt å bidra til å gjenspeile våre medlemmer og velgere, og Stavanger/Rogaland generelt, 
under årets Landsmøte og er klar til å gjøre en grundig jobb for partiet. 
 
 
2. Thomas Bendiksen 
Bakgrunn: Jeg har vært leder i MDG Stavanger i 3 år og vært aktiv politiker i 
Kommunalstyret for byutvikling i forrige valgperiode. I gjeldende periode er jeg representant i 
Utvalg for by- og samfunnsutvikling og nestleder i kommunedelsutvalg. Leder for 
programkomiteen i Stavanger ifm. kommunevalget i 2019. Som utdannet lysdesigner og 20 
års arbeidserfaring i teaterbransjen, har jeg også kompetanse på kunst og kulturfeltet. 
 
Begrunnelse: Jeg har deltatt på LM 4 ganger før og har dermed relativt lang erfaring med 
saksgang, tempo og innhold på et LM og kjennskap til hva som forventes av delegatene. 
Gjennom arbeidet med valgprogrammet til valget i 2019 og politiske verv har jeg opparbeidet 
meg politisk erfaring og faglig forståelse. Mine spesialområder er by- og samfunnsutvikling 
og kulturpolitikk. 
  
 
3. Håkon Fossmark 
Bakgrunn: Kommunestyrepresentant i Stavanger. Kompetanse hovedsaklig på miljø, klima, 
naturvern, men også generell kunnskap og interesse for grønn politikk ellers. Har jobbet for 
div. klima- og miljøorganisasjoner. Har vært på ett LM tidligere, da ikke som delegat, men 
ansatt rådgiver for stortingsgruppen.  
  
Begrunnelse: Vil representere Rogaland på en god måte, og aktivt fronte og forsvare våre 
politiske standpunkt, både fra talerstol og ellers under landsmøtet. Mener jeg har kunnskap 
og erfaring, som nevnt over, og motivasjon.  
 
 
4. Ella Sidsel Svendsen Kvam 
Bakgrunn: Er styremedlem i GU-Rogaland, har tidligere deltatt på GULM der jeg var på 
talerstolen, og fremmet forslag som slo igjennom. 
 
Begrunnelse: Jeg mener jeg bør få delegat på landsmøtet da det er meget viktig at de unge 
grønne også blir representert, og får være med på å ta beslutninger på et så grunnleggende 
og viktig møte. Jeg mener det er viktig å fremme et større aldersperspektiv, og at de yngre 
også får en stemme. Jeg er utrolig engasjert i saken , og da jeg er såpass ung , og kommer 
til å være med å drive lokallag i Stavanger/Rogaland i flere år fremover , er det viktig at jeg 
får kunnskap og inspirasjon jeg kan formidle videre her.  
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5. Rune Askeland 
Bakgrunn: Tidligere Nestleder Oppvekststyret, Leder Utvalg for miljø og utbygging, eller mye 
variert politisk og organisatorisk erfaring siden 1995. Yrkeserfaring: Nortura i ulike stillinger 
siden 1998.  
 
Begrunnelse: Kan bidra aktivt både i prosessen med forslag til landsmøtet og i debatt på 
landsmøtet. Har erfaring fra tidligere landsmøter og har vært aktivt der. Har et sentralt verv i 
dag i Stavanger som er relevant for MDG sine politiske kjerneområder. Kan bidra positivt 
innad i delegasjonen.  
  
 
6. Ingvild Sørensen 
Bakrunn: Kommunstyremedlem, har tidligere vært på LM og sett hvordan det gjøres ++ 
 
Begrunnelse: Jeg har vært med som observatør en gang, og har veldig lyst til å være med 
igjen. Jeg er veldig motivert for å gjøre en god jobb for Stavanger og Rogaland, og bidra til å 
markere oss på kartet politisk. Jeg er klar over at det er mye jobb, men setter av den tiden 
som trengs, for dette synes jeg er utrolig spennende og givende å være med på. Jeg ser på 
det som en selvfølge at jeg skal holde innlegg og delta i debatten.  
 
 
FYLKESTINGET 
Susanne Heart 
Bakgrunn: Næring og omstilling, klimatilpasning, KAF, borgerlønn, arealpolitikk, 
samfunnsutvikling, jordvern, bærekraftig jordbruk +++++ 
Begrunnelse: Faller utenfor  lokallagsutvelgelsen - sitter kun på fylket 
 
 
KARMØY 
Niklas Pannagel Grindvold 
Bakgrunn: Kommunestyrerepresentant, styremedlem, jobber med rusomsorg, jobber 
mot nedbygging av natur, mer positiv enn mange til vindmøller både på land og til 
havs. 
Begrunnelse: Har politisk erfaring og faglig innsikt og er motivert til å bidra i 
LM-troppen. 
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A 
NØKKEL: FYLKESSTYRETS INNSTILLING 

 
 
 

B 
FORSLAG FRA FYLKESPOLITIKER SUSANNE HEART: Et delegat forbeholdes 
fylketingsgruppa 
 
 

C 
FORSLAG FRA GRØNN UNGDOM: 
Et delegat forbeholdes  
Grønn ungdom (de ønsker å sende Ella Kvam) 
 

D 
FORSLAG FRA MDG SOLA: 
MDG Sola får et delegat, sekundært en observatørplass 
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E 
NØKKEL: FORSLAG FRA MDG STAVANGER 
 
Forslag til vedtak: 
Delegater til landsmøtet 2020 fordeles etter følgende fordelingsnøkkel: 
 
Kommuner Delegater 

STAVANGER 5 

SANDNES 2 

HAUGESUND 1 

KARMØY 1 

TIME 1 

SOLA 1 

KLEPP 1 

 
Bakgrunn for forslaget 
Styret og kommunestyregruppen i MDG Stavanger ønsker prinsipielt at Rogalands 
delegater til LM2020 utvelges fra flere kriterier enn geografisk spredning (se forslag 
til endringer i MDG Rogalands vedtekter §4d og 4g).  
 
Styret i MDG Stavanger har tidligere sendt forslag til en slik prosess til fylkesstyret, 
som ble nedstemt i styremøte den 15.01.2020. På tross av at lokallaget mener at 
geografisk spredning er dårlig egnet som kriterium for å velge delegater; når 
fylkesstyret innstiller på at valg av LM-delegater skal utføres med grunnlag i en 
geografisk fordeling, ser MDG Stavanger seg nødt til å fremme alternativ 
nøkkelfordeling for delegasjonen til årsmøtet 2020. 
 
Begrunnelse 
Landsmøtet er partiets øverste organ, og det bør være i alle fylkers interesse å 
sende deres aller beste delegatene til å representere fylket og forme partiets 
nasjonale politikk. Det er svært lærerikt å delta på LM og man utvider sitt nettverk i 
partiet. Det er derfor gode argumenter for å især nye aktive medlemmer deltar på LM 
som observatører. Derimot har Rogaland kun tildelt 12 delegater, og her må det 
stilles krav til aktiv deltakelse hvor medlemmer med politisk erfaring prioriteres. 
  
I fylkesstyrets forslag til fordeling, er representasjon av medlemmene ikke i 
overensstemmelse med fordelingen av delegatene. Over halvparten av Rogaland 
sine medlemmer er i Stavanger og Sandnes, noe som bør gjenspeiles i 
fordelingsnøkkelen. Vi legger den nasjonal strategi om å satse på byene til grunn og 
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foreslår en representativ deltakelse på landsmøtet, noe som også er alminnelig 
prosedyre også i andre fylker.  
 
MDG Stavanger forslag til fordeling er basert på medlemsantall i de forskjellige 
kommuner, som dermed gjenspeiles i antall delegater: 
 
KOMMUNER Medlemmer pr 

17.09.19) 
I % Delega

ter 
i % 

STAVANGER 257 40,99
% 

5 41,67% 

SANDNES 90 14,35
% 

2 16,67% 

HAUGESUND 50 7,97% 1 8,33% 

KARMØY 33 5,26% 1 8,33% 

TIME 30 4,78% 1 8,33% 

SOLA 23 3,67% 1 8,33% 

KLEPP 23 3,67% 1 8,33% 

STRAND 22 3,51%  0,00% 

RANDABERG 21 3,35%  0,00% 

GJESDAL 19 3,03%  0,00% 

SULDAL 12 1,91%  0,00% 

EIGERSUND 12 1,91%  0,00% 

TYSVÆR 11 1,75%  0,00% 

VINDAFJORD 9 1,44%  0,00% 

HJELMELAND 8 1,28%  0,00% 

Lund 3 0,48%  0,00% 

Sauda 2 0,32%  0,00% 

Kvitsøy 1 0,16%  0,00% 

Sokndal 1 0,16%  0,00% 

Hå 0 0,00%  0,00% 

Bjerkreim 0 0,00%  0,00% 

Utsira 0 0,00%  0,00% 

ROGALAND 
totalt 627 

100,00
% 

12 100,00% 

 
Forslagsstiller: 
Thomas Bendiksen 
Styreleder, MDG Stavanger 
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NØKKEL. FORSLAG FRA MDG SANDNES 
På vegne av: 
Styret og kommunestyregruppen, MDG Stavanger 
 
Kommunestyregruppa i Sandnes slutter seg i det prinsipielle til Stavanger MDGs 
forslag om fordeling av landsmøtedelegater. Imidlertid vil vi fremme et 
endringsforslag til det, nemlig at fordelingen blir som følger:  
 
Stavanger  4 delegater 
Sandnes  2 delegater 
Haugesund  2 delegater 
Til fri fordeling 4 delegater  
 
Mvh,  
Andreas Nordang Uhre, fhv lokallagsleder 
 
 
 
  

29 



 

G NØKKEL. FORSLAG FRA GRØNN UNGDOM VED VÅRIN SINNES 
 
Bakgrunn for forslaget: I forslaget fra fylkesstyret har Grønn Ungdom kun fått en 
observatørplass i landsmøtedelegasjonen. Dette mener vi er urimelig, og vi har derfor 
utarbeidet et nytt forslag til delegatnøkkel. Forslaget vårt er basert på følgende logikk: 
 
Vi tar utgangspunkt i MDG Stavangers forslag til delegatnøkkel, som er basert på 
medlemstall i de ulike lokallagene. Utregningen deres er på siste side i PDFen som ligger 
vedlagt. Vi baserer vår argumentasjon på tallene som foreligger der.  
 
For å regne ut antall delegater som er rimelig, mener vi GU Rogaland må vurderes på lik 
linje som andre lokallag i MDG Rogaland. GU Rogaland har per nå 178 medlemmer. Basert 
på tallene fra MDG Stavanger, gjør dette oss til fylkets nest største "lokallag", nesten dobbelt 
så store som MDG Sandnes som da blir tredje størst.  
 
Vi har allikevel foreslått at vi får halvparten så mange delegater som MDG Sandnes. Dette er 
fordi vi har en delegat (Vårin Sinnes) inne gjennom Grønn Ungdoms nasjonale delegasjon. 
Vi har imidlertid foreslått at vi får en observatør i tillegg til delegaten. Totalt to delegater og 
en observatør mener vi blir det mest logiske tallet utifra vår størrelse.  
 
Grønn Ungdoms 12 egne delegater er tatt med i denne beregningen. Disse skal fordeles på 
GUs nesten 3000 medlemmer. MDG Rogaland har like mange delegater, som skal fordeles 
på "kun" 600 meldemmer. Vi mener derfor det er rimelig at det gjøres plass til GUere også i 
MDG Rogalands delegasjon, slik det er praksis for i flere MDG-fylkeslag. Og vi mener at 
nøkkelen vi har foreslått, hvor GU er regnet som et lokallag, men på en måte som tar hensyn 
til at GU også sender en egen delegasjon, er den mest logiske.  
 
Vi har også foreslått én egen plass til fylkestingsgruppen, da vi mener dette er en gruppe det 
er viktig at blir representert, og som også ikke blir ivaretatt av en delegatnøkkel som kun 
omhandler kommuner.  
 
F1: følgende delegatnøkkel blir utgangspunkt for valg av delegater til MDGLM 
  
Stavanger: 5 
Sandnes: 2 
Haugesund: 1 
Karmøy: 1 
Time: 1 
GU: 1 
Fylkestinggruppen: 1 
 
Observatører 
Sola: 1 
Klepp: 1 
GU: 1  
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VOTERINGSORDEN. FORSLAG FRA GRØNN UNGDOM VED VÅRIN SINNES 
 
Prosedyre for valg av landsmøtedelegater.  
Bakgrunn for saken: det har vært en del uklarheter rundt prosedyren for hvordan 
landsmøtedelegatene skal velges. Vi mener det vil gjøre prosessen ryddigere om disse to 
forslagene vedtas før vi starter voteringen over delegater: 
 
1: Delegatene til LM skal velges etter en delegatnøkkel  
 
2: Alle delegater skal stemmes inn som personer av årsmøtet. Dersom vi vedtar en 
delegatnøkkel der et lokallag uten innspilte kandidater får en plass, blir dette automatisk en 
åpen plass alle kan stille til.  
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VEDLEGG 6 
MDG Rogalands vedtekter ligger her: https://rogaland.mdg.no/ 
 

A Forslag til vedtak, v. styreleder i Stavanger T. Bendiksen: 

§4d og 4g endres til følgende (endringer i originaltekst markert i rødt): 
 
§4 Årsmøtet 
d) Årsmøtet velger en valgkomitè på minst 3 medlemmer inkludert leder etter 
innstilling fra styret. Fungerende styremedlemmer kan ikke sitte i valgkomiteen 
dersom laget har over 20 medlemmer. Dersom det oppstår frafall i valgkomiteen 
etter årsmøtet, skal styret utnevne nye medlemmer. Valgkomiteen har ansvar for å 
innstille på valg av styre, styrets leder og evt. honorar til denne, nestleder, 
representanter til landsstyret (jfr §4h), delegater og delegasjonsleder til landsmøtet 
(LM) og evt. nominasjons- og programkomitè, samt ledere til disse, til neste årsmøte. 
Innstillingen skal følge med sakspapirene til årsmøtet. 

g) Årsmøtet skal velge representanter til partiets landsmøte (LM) etter innstilling fra 
valgkomiteen styret i lokallagene.  

Representantene velges basert på følgende kriterier i prioritert rekkefølge:  

1. kjønn 
2. kunnskap/erfaring 
3. geografisk spredning 
4. alder 

etter en fordelingsnøkkel for antall delegater blant lokallagene  

I tillegg til fylkets representanter velges to vara i nummerert rekkefølge. Varaene blir 
automatisk observatører. Årsmøtet kan delegere til fylkesstyret å supplere antallet 
representanter/vararepresentanter eller observatører etter behov. 

 
Bakgrunn for forslaget 
Målsetningene bør være til en hver tid å sende den aller beste delegasjon fra 
Rogaland til landsmøtet. De siste årene har årsmøtet i fylket etterstrebet en 
delegasjon  med geografisk spredning og kjønnsbalanse. Samtidig ser vi behov for å 
sikre et bredt kunnskapsfelt som dekker alle politiske områder, slik at delegasjonen 
samlet har de beste forutsetninger for å fremme Rogaland MDGs interesser på LM. 
Vi ønsker derfor å forbedre prosessen ved utvelgelse av fylkets representanter til LM 
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hvor valgkomiteen bidrar i arbeidet for å finne en helhetlig, velfungerende delegasjon 
hvor også faglig kunnskap er med i kriteriene slik at delegatene utfyller hverandre. 
 
Forslagsstiller: 
Thomas Bendiksen 
Styreleder MDG Stavanger 
 
På vegne av: 
Styret, Sandnes MDG 
Styret og kommunestyregruppen, MDG Stavanger 
Årsmøtet, Stavanger MDG 
 
 
 

B Forslag til vedtak, v. fylkesstyret: 
 
§4 Årsmøtet 
§4h endres til følgende (endringer markert med gult): 
h) Årsmøtet velger fylkeslagets to representanter av ulikt kjønn og to personlige 
vararepresentanter av samme kjønn til landsstyret (LS) etter innstilling fra 
valgkomiteen. Dersom både fast representant og dennes personlige vara flytter fra 
fylket eller av andre grunner ikke kan utføre vervene, skal det avholdes 
ekstraordinært årsmøte for å velge nye representanter, hvis ikke årsmøtet delegerer 
dette ansvaret til styret. skal nye representanter oppnevnes av styret. 

 

Bakrunn: Valg av LS-representanter engasjerer og berører medlemmene i svært 
liten grad.  

 
 

C Forslag til vedtak, fylkesstyret v. Alexander Rügertt-Raustein: 
 

§4i (NY)  
 
§4 Årsmøtet 
Årsmøtet holdes i Nord-fylket minst hvert tredje år. 
 
Bakgrunn: Det er ønskjeleg med god deltaking frå alle lokallag i fylket på årsmøter over tid. I 
lys av dei geografiske utfordringar med ein fjord som fysisk deler fylket er det viktig at 
årsmøter blir lagt til Nrodfylket med jamne mellomrom.  
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VEDLEGG 7 

Gjennomgang av fylkeslederrollen 
 
Bakgrunn 
Etter at fylkesleder Rita Veland trakk seg med umiddelbar virkning i januar 2020 vil 
Rogaland MDGs årsmøte velge sin sjette fylkesleder på seks år. Dette fremstår for 
forslagsstillerne som et opportunt øyeblikk til å ta en nærmere kikk på denne rollen 
og gjøre endringer som kan føre til mer kontinuitet. 
 
Forslag til vedtak 
1. Styret i Rogaland MDG nedsetter et utvalg bestående av tre personer som 
skal foreta en historisk gjennomgang av rollen som leder for Rogaland MDG. 
Utvalget skal kartlegge fylkeslederrollen i regionens andre partier, og foreta 
intervjuer med foregående fylkesledere. 
  
2. Utvalget skal legge frem sin rapport, med et forslag til revidert 
stillingsbeskrivelse, for styret i Rogaland MDG innen 1. september 2020. 
  
3. Utvalget ledes av Eline Vigre. 
 
Forslagsstiller: 
Andreas Nordang Uhre, avtroppende styreleder Sandnes MDG 
Thomas Bendiksen, styreleder Stavanger MDG 
 
På vegne av: 
Styret, MDG Sandnes 
Styret og kommunestyregruppen, MDG Stavanger 
Årsmøtet, MDG Stavanger 
 
 
Fylkesstyrets innstilling i saken:  
Fylkesstyrets innstilling til forslaget: Fylkesstyret stiller seg bak intensjonen i 
forslaget. Forslaget sendes videre til det neste styret, og det forventes at 
utfordringene blir grepet tak i. Avtroppende fylkesstyre anbefaler ikke å pålegge det 
neste styret å opprette et utvalg da dette selv bør få velge fokus og sette agenda. 
Dette ses også i lys av at det fra organisasjonen sentralt satses på bedre oppfølging 
av fylkesstyrelederne over hele landet.  
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VEDLEGG 8 
Resolusjoner 
 

A Styrket jordvern (R. H. Rosnes) 

Mindre enn 3% av Norges areal er dyrkbart, og 10% av dette finnes i Rogaland. Med kun 
10% av arealet, generer vi likevel ca.20% av norsk matproduksjon. 

 Til tross for svært begrensede landområder, bygges tilgjengelig matjord sakte, men sikkert 
ned. Selv med mål om lav nedbyggingshastighet, er dette inngrep som i praksis er umulig å 
reversere. 

Et eksempel er Hafrsby, et område på 385.000 kvm som i hovedsak er landbruksareal i dag. 
Her skal all landbruksvirksomhet opphøre til fordel for plassineffektive rekkehus og 
leiligheter. 

 

MDG Rogaland vil at vi tenker mer langsiktig ved å: 

● Plassere nye boligareal i områder som ikke berører landbruk eller sårbar natur 
● Dra nytte av de 8,1 milliardene vi har brukt på tunnell til Strand kommune ved å 

tilrettelegge for bedre kollektivtilbud og stimulere til økt boligutvikling i området 

● Tillatte høyhusbebyggelse i sentrumskjerne for økt arealutnyttelse, men trukket 

minimum 100m inn fra sjølinja  
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B Offshore vind i og utenfor Norge (R. H. Rosnes) 
Global offshore vindproduksjon utgjør per november 2019 ca.18.500 MegaWatt (MW) i 
Europa. Havvindmarkedet globalt kan i følge Siemens Gamesa nå 100.000 MW (!) innen 
2030. 

Total havvindproduksjon i Norge er per dags dato 2,7 MW fordelt på én vindmølle utenfor 
Karmøy. Dette er vindmøllen Hywind (initiert av tidligere Statoil, nå overtatt av Unitech i 
Haugesund) som i 2009 ble bygget av Siemens (nå Siemens Gamesa) og Technip, og var 
datidens første flytende vindturbin i MW-klassen. 

Menon Economics anslo nylig at en eventuell statlig satsing på to større flytende 
havvindkraftverk på 500 megawatt hver ville kunne styrke konkurransekraften i norsk 
leverandørindustrien og bidra til å skape opptil 4.000 arbeidsplasser eller 128.000 årsverk de 
neste 30 årene, men at dette i så fall ville kreve subsidier på rundt 36 milliarder kroner. 

I løpet av 2020 starter bygging av 5 nye Hywind vindturbiner på totalt 88 MW for bruk på 
oljefeltet Tampen, der det skal dekke ca.35% av strømbehovet. 

Fabrikasjon av vindturbinene er tildelt Siemens Gamesa, og vil foregå ved flere lokasjoner i 
Europa før de transporteres til Wergeland Base i Gulen i Sogn og Fjordane, hvor de skal 
sammenstilles. Skrogene skal designes og bygges av Kværner. 

MDG Rogaland ønsker å sikre fremtidige arbeidsplasser og verdiskapning innen offshore 
vind ved å:  

- Kreve fabrikasjon av minimum 70% av Nacelle-komponentene (hovedenheten på 

vindturbinen med motor/drivverk, generator og elektronikk) fra leverandører i Norge 

- Arbeide for etablering av minimum 2 større vindparker ved kysten 

- Utrede mulighet for å bruke offshore vindkraft i kombinasjon med vannkraft og 

tilbakepumping som “batteri”-løsning for perioder med lite nedbør 
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C Bruk av inkasso hos offentlige instanser 
(R. H. Rosnes) 
Norge har i en årrekke vært et paradis for inkassoforetak med få begrensninger på 
salærberegninger. I 2019 hadde norske inkassoforetak ca.5,8 millioner krav til inndriving. 
Total utestående fordringsmasse (ubetalte regninger) var på 100,4 milliarder kroner. En stor 
andel av denne fordringsmassen tilhører offentlige instanser og helt eller delvis eide 
kommunale og statlige foretak. 

Første halvår 2019 inndrev inkassoforetakene 19,6 milliarder kroner, eller i underkant av 
20% av den totale gjeldsbyrden. Tilsvarende beløp for 1990 var 1,8 milliarder kroner. 

I 2018 var rene inkassoinntekter (ikke fakturaadministrasjon, regnskapstjenester o.l.) på 3,7 
milliarder kroner. I første halvår var inntektene 1,9 milliarder kroner. 

I følge Finanstilsynet ble det i 2017 også tilbakebetalt returprovisjon til kreditorer (såkalt 
“pay-back) på 198 millioner. Altså ikke penger som dekker noe opprinnelig krav, men som 
skal belønne kreditor for å ha valgt nettopp dette inkassobyrået. 

Etter lang tids misnøye hos forbrukere, er en ny inkassolov nå på trappene. Den reduserer 
mulighet for høye inkassosalær på mindre krav, men åpner fortsatt for høye salærer på krav 
mellom 2.500,- og 10.000,- (fra 1.400,- til 1.260,-) og videre oppover (eks.fra 2.880,- til 
2.660,- for krav inntil 50.000,-. 

MDG Rogaland ønsker å styrke sine innbyggeres privatøkonomi ved å;  

- Kartlegge faktiske salærer inkassobyrå har krevd for innkreving av fordringer for 

fylket, kommuner og andre kommunale inkl.interkommunale foretak. 

- Kreve at Rogaland Fylke m/samtlige kommuner og andre offentlige instanser 

avslutter samarbeid med private inkassobyrå og selv er ansvarlig for innkreving av 

gjeld i samarbeid med Namsmannen 

- Utrede dagens gjeldsrådgivning i regi av NAV og hvilke resultater denne enheten har 

oppnådd. 

- Utrede mulig etablering av en inter-kommunal, lavterskel, uavhengig og profesjonell 

finansrådgivningstjeneste for private, med fokus på gjeldshåndtering, bedre 

økonomistyring og bærekraftige forbrukervaner 

- Gjennomføre kommunale holdningskampanjer i samarbeid med kjente 

økonom-profiler som eksempelvis Hallgeir Kvadsheim for redusert forbruk og smarte, 

økonomiske vaner 
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D Etablering av FFI-avdeling på 
Vestlandet 
(R. H. Rosnes) 

 

Forsvarets forskningsinstitutt (FFI) er forsvarssektorens egen forskningsinstitusjon og er 
lokalisert på Kjeller ved Lillestrøm, 25 km utenfor Oslo. Instituttet har også en 
forskningsenhet på Karljohansvern i Horten, samt innehar et avansert prototypeverksted 
som kan leverer produktutvikling fra idefase og helt frem til validert produkt. 

Budsjettet for 2019 var ca.977 MNOK og er en svak økning fra 2018 (936 MNOK).  

FFI sitt tette samarbeid med blant annet Kongsberg-gruppen og NTNU har ført til flere 
innovasjoner gjennom årenes løp, blant annet de avansert undervannsdronene Hugin og 
Munin. 

For å øke andel leverandører fra Vestlandet og dra nytte av den betydelig 
teknologikompetansen som blant annet Offshorenæringen og Oppdrettsnæringen nå 
besitter, ønsker MDG Rogaland å styrke forholdet til FFI i årene fremover. 

Dette vil styrke både forsvarsevne for fjord-, kyst- og havområder, samt øke andelen 
utviklingsarbeid i regionen som de senere år har blitt kraftig redusert som følge av lavere 
aktivitet. 

MDG Rogaland ønsker å sikre Norges forsvar, biologisk mangfold fra kyst til hav og beholde 
verdifull kompetanse i regionen ved å: 

- Etablere en forskningsenhet/prototypeverksted for FFI i Rogaland for tettere 

samarbeid med lokal akademia og lokalt næringsliv 

- Invitere til idédugnag for alternative forsvarsteknologier for vår 100.000+ kilometer 

lange kystlinje som både kan bidra militært, men minst like viktig; for kartlegging og 

monitorering av vårt biologiske mangfold. 

- Kreve minimum 10% av Forsvarskontrakter skal leveres av leverandører fra 

Vestlandet, ikke begrenset til maritime aktiviteter. 

  

 

  

  

38 

https://www.ffi.no/
https://www.ffi.no/vare-tjenester/prototypeverkstedet


 

 

E Erstatte biler med elsykkel type S-Pedelec (R. H. Rosnes) 
 
Elsykler har på kort tid økt i popularitet verden over. Fra i underkant av ca.15.000 solgte 
elsykler i 2014, ble det i 2018 importert over 60.000 elsykler til Norge. Elsykler med 
fartsbegrensning på 25 km/t utgjør majoriteten, mens såkalte Speed Pedelec (eller 
S-Pedelec) med fartsbegrensning på 45 km/t kun er solgt i svært lave antall. 

For sammenlikning kan en vanlig sykkel uten hjelpemotor enkelt oppnå hastigheter over 50 
km/t, noe som ofte er tilfellet på fortau både i sentrums- og distriktsområder. Da oppstår det 
ofte ulykker og ifølge NAF er over 70% av totalt 2.000+ sykkelulykker i Norge såkalte 
“singelulykker”. Det vil si at at den som sykler ikke treffer en bil eller andre trafikanter. 

Fartsgrenser for sykler er kun gjeldende på vei, men Forskrift om kjørende og gående §18 i 
Lovdata sier at fart “ved passering av gående skal skje i god avstand og i tilnærmet 
gangfart”. 

Mens en vanlig elsykkel kan kjøre overalt som en vanlig tråsykkel, er S-Pedelec i Norge og 
store deler av Europa definert som moped og krever således forsikring (inkl.stort, bakmontert 
registreringsskilt på 22 x 15 cm), førerkort, typegodkjent hjelm og kjøring kun på kjørebanen 
. Altså ikke i sykkelfelt, på gang/sykkelveger, fortau eller andre steder som er forbeholdt 
syklende og gående, men med strengere krav til kompetanse enn sykkel som kan benyttes 
både i kjørebanen og på fortau, sykkelfelt osv. 

I store byer med svært tettbebygde sentrumsområder har elsykler vist seg å være mer 
tidseffektivt enn både bil og buss, mens i mindre byer med større avstander uteblir ofte 
tidsbesparelsene. Dette henger også sammen med mangelfullt sammenhengende 
sykkelveinett, noe som kan innebære store omveier for å komme frem. 

Når ny “sykkelmotorvei” nå åpnes fra Stavanger til Forus og fra Sandnes til Forus, er denne 
kun tiltenkt tråsykler og elsykler med hastighetsbegrensning på 25 km/t. Samtidig vil 
eksempelvis flere områder som ikke ligger langs denne aksen fortsatt være avhengig av en 
kombinasjon av fortau, sykkelsti og kjørebane. 

MDG Rogaland ønsker å redusere biltrafikk til og fra Forus med min. 50% innen 2022 ved å;  

- Redusere antall sykkelulykker med flere sikkerhetskampanjer og kreve at 
utsalgssteder tilbyr en minimumsopplæring ved salg av elsykler (eks.link til video, 
seniorkurs o.l.) 

- Øke andelen elsyklister ved å gjennomføre et prøveprosjekt der S-Pedelec tillates 

både på fortau, sykkelsti og i kjørebane, samt tillate et mindre skilt som i andre 

EU-land. 

- Permanent tillatelse for bruk av S-Pedelec på sykkelmotorvei.  
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F Grøn skatterefusjonsreform (A. Rügert-Raustein) 

Skatterefusjonen til kommunane slik den er i dag gir mest uttelling for mange innbyggjarar 
og lite for næringsverksemd som skjer innanfor kommunegrensa. Det gjer at bosetting og 
dermed tilrettelegging for bustadbygging er god butikk for kommunane i den grad dei klarer å 
generere (befolknings-)vekst på denne måten. Samstundes blir planlegging for framtida og 
ikkje minst investeringsbehovet utfordrande. I kombinasjon med moglegheit til å låne opp til 
100% av investeringsporteføljen er gjeldsnivået i kommune-Norge blitt urovekkande høg. 
Planlegging for eit stabil befolkningstall ville vere mykje lettare. Skatteregimet skaper vinner- 
og taperkommuner alt etter om ein lukkast med å tiltrekke seg folk eller ikkje. Tilrettelegging 
for å ha arbeidsplasser belønnast ikkje via skattesystemet og busetningskommunar 
«snylter» på dei som sett av areal til næring i tilstrekkeleg grad utan å få økonomisk uttelling 
for det. Som konsekvens blir det unødvendig stor behov for pendling i den grad kommuner 
ikkje har tilstrekkeleg med arbeidsplasser til arbeidsstyrken som bur der eller omvendt. 
Trafikk er ein av dei store bidragsyter til klimagassutslepp. Difor må trafikken ned. 
Infrastrukturen krev store arealer som medfører uforsvarleg tap av artsmangfald. Det gjelder 
spesielt i byområder og langs dei store transportkorridorane som skal skape store felles 
bu-og arbeidsmarknader. Dei også bidrar til at distriktet fokuserer på bustad og ikkje på 
næring. I summen er det å leggja til rette for pendling over store avstand frå distriktet til 
næringsområder. Skattesystemet genererer indirekte ein trafikk og tapper distriktet for 
arbeidsplasser og næring. 

Det er god grøn politikk å sørge for varierte areal-funksjoner. Der et god grøn politikk og til 
fordel for båe folk, folkehelse og klima å få ned pendling. Kommunar bør gis insentiver til å 
syte for balanse mellom arbeidsstyrke/tal innbyggjarar og tal arbeidsplasser. 

Ei slik insentiv kan vere eit skatte refusjons system som gir like mykje skatteinntekt frå 
innbyggjarar i arbeid som frå næringsverksemda i kommune. Systemet kunne til og med 
rigges slik at det lønner seg å utjamne ubalanse og at balanse mellom arbeidstakarar og 
arbeidsplassar i kommunen genererer høgast mogleg skatteinntekt. Dei Grøne bør ta til 
ordet for ei skattereform som har dette som mål. 
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